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  Grammar 
 

• Podstatná jména lze v angličtině rozdělit do dvou skupin  

1) počitatelná 

2) nepočitatelná 

 

1) Počitatelná podstatná jména lze rozdělit na jednotlivé 
kusy a běžně je používáme jak v jednotném,tak v 
množném čísle. V čísle jednotném s nimi používáme 
neurčitý člen a/an, v čísle množném nikoli.  

       a car » cars  

       an orange » oranges 

 



Grammar 

2) Nepočitatelná podstatná jména nelze snadno rozdělit, 
obvykle se jedná o označení určitého celku nebo hmoty, jejíž 
části nelze spočítat. Z tohoto důvodu: 

•  nepočitatelná podstatná jména nemají množné číslo a  

• V čísle jednotném je nepoužíváme s neurčitými členy a/an  

 

   rice, milk, money atp. 



 Un/countable nouns 

Singular 

jedn.číslo 

Plural 

mn.číslo 

Countable (C) 

 počitatelná 

a house 

an apple 

a biscuit 

houses 

apples 

biscuits 

Uncountable (U) 

 nepočitatelná 

milk 

rice 

coffee  

 -  

 -  

 -  



  coffee / a coffee ?  

 Určitá podstatná jména mohou fungovat jako počitatelná i jako 
nepočitatelná v závislosti na jejich významu. Např.: 

 coffee – káva, ve významu látka, substance – U 

a coffee – káva, ve významu „šálek kávy“ - C 

 

We don‘t have any coffee, we need to buy it. 

 

I‘d like a coffee, please.  

 

 podobná pods.jm. jsou např. tea/water/juice atp. 



Pozn.  

• Chceme-li nepočitatelné podstatné jméno spočítat, musíme 

jej použít ve vhodném spojení např. s určitou nádobou : 

   „coffee“ – U  ale „a cup of cofee“ – C –  

   3cups of coffee 

   „furniture“–U ale „a piece of furniture“– C 

   2 pieces of furniture  

   „wine“ – U ale „a bottle of wine“ – C  -  

   5 bottles of wine  
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